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P R O T O K Ó Ł  NR  LVII/2023 
 

z obrad sesji Rady Gminy w Zakrzewie z dnia 18 lipca 2023 roku 
 
 
Ad. 1. Otwarcie LVII sesji Rady Gminy. 
W dniu 18 lipca 2023 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Zakrzewie odbyły się obrady 
LVII sesji Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 13.00, a zakończono o godz. 13.35. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk powitał osoby uczestniczące w sesji: 

1) Radnych, 
2) Sołtysów, 
3) Sekretarza Gminy Bernadetę Domińczak, 
4) Skarbnika Gminy Agnieszkę Świątkowską.  

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
O godz. 13.00 obecnych 13 radnych. Nieobecni: Bukowski Robert, Stępień Roman.  
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady na wniosek Wójta zaproponował wprowadzenie do porządku obrad  
pkt. 11, który otrzymałby brzmienie: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  
na nabycie, w drodze darowizny, na własność Gminy Zakrzew, prawa własności nieruchomości 
położonej w obrębie Zakrzewska Wola, gm. Zakrzew, stanowiącej własność Skarbu Państwa 
reprezentowanego przez Starostę Radomskiego”. Pozostałe punkty miałyby kolejne numery.   
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmiany w porządku obrad.  
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie LVII sesji Rady Gminy.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie Protokołów: Nr LV/2023 z dnia 14 czerwca 2023 roku i Nr LVI/2023 z dnia 26 

czerwca 2023 roku. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki na rzecz Gminy Zakrzew. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą na część działki oznaczonej ewidencyjnie nr 230/2, 
obręb Cerekiew. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcie Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Zakrzew na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w publicznym 
transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Zakrzew oraz Regulaminu Karty 
Gminnej i Karty Publicznej Komunikacji Zakrzew. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny,  
na własność Gminy Zakrzew, prawa własności nieruchomości położonej w obrębie 
Zakrzewska Wola, gm. Zakrzew, stanowiącej własność Skarbu Państwa 
reprezentowanego przez Starostę Radomskiego. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad LVII sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołów: Nr LV/2023 z dnia 14 czerwca 2023 roku i Nr LVI/2023 z dnia 
26 czerwca 2023 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do Protokołów. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie w/w protokół. 
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosów za, bez zastrzeżeń i uwag przyjęła protokoły. 
 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew dokonano aktualizacji prognozowanych 
dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów. 
Dochody po zmianie wynoszą 80 822 946 zł, wydatki po zmianie wynoszą 90 093 578 zł. 
Planowana kwota długu uległa zmianie o 62 112 zł – tytułem warunkowego umorzenia 
pożyczki i wynosi 16 206 931,77 zł. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 
rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
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Ad. 7.  Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki na rzecz Gminy 
Zakrzew. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak przedstawiła radnym projekt uchwały. W dniu 
12.06.2023 roku wpłynął wniosek właścicieli działek położonych w miejscowości Golędzin  
w celu przekazania na rzecz Gminy Zakrzew tych działek z przeznaczeniem pod drogę.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji rolnej. 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Pikiewicz poinformował, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
z dotychczasowym dzierżawcą na część działki oznaczonej ewidencyjnie nr 230/2, obręb 
Cerekiew. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak przedstawiła radnym projekt uchwały. Niniejsza uchwała 
dotyczy wyrażenia zgody przez Radę Gminy Zakrzew na zawarcie kolejnej umowy  
z dotychczasowym dzierżawcą na okres 3 lat. Poprzednia umowa dzierżawy została zawarta 
na okres od 17.07.2020 roku do 16.07.2023 roku. Przedmiot dzierżawy stanowił miejsce 
wykonywania działalności gospodarczej przez dzierżawcę z przeznaczeniem na stoisko 
sprzedaży zniczy i wkładów do zniczy. Dotychczasowy dzierżawca złożył wniosek o ponowne 
wydzierżawienie przedmiotowego terenu na wyżej wskazany cel na okres 3 lat. Z uwagi,  
że należy to do kompetencji Rady Gminy podjęcie uchwały jest zasadne. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji rolnej. 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Pikiewicz poinformował, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Zakrzew na lata 2023-2026 z perspektywą do roku 2030. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uchwałą. Program Ochrony 
Środowiska sporządzony jest na podstawie wytycznych w celu poprawy jakości życia 
mieszkańców i stanu środowiska. W programie przedstawiono dotychczasowe zrealizowane 
działania na terenie Gminy Zakrzew w latach 2018 – 2022 oraz dokonano oceny stanu 
środowiska, tj. budowa wodociągów, kanalizacji, ochrona powietrza, kontrola antysmogowa, 
azbest, usuwanie folii rolniczych czy  badanie hałasu przy drodze S7. Program wyznacza cele 
operacyjne i działania mające za zadanie poprawę jakości środowiska na terenie Gminy 
Zakrzew. Zgodnie z ustawą Prawo Ochrony Środowiska organ wykonawczy zobowiązany jest 
do sporządzenia Gminnego Programu Ochrony Środowiska. Powyższy program podlega 
zaopiniowaniu przez właściwy Zarząd Powiatu (jest już zaopiniowany), a następnie uchwalony 
przez Radę Gminy. 
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Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji rolnej. 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Pikiewicz poinformował, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
 
Radna Halina Lewandowska zwróciła uwagę, że program wskazuje informacje, co należy 
jeszcze zrobić. Jednak dużym problemem jest brak środków. W programie został poruszony 
temat małej ilości kanalizacji, może należałaby przystąpić do programu na budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków, ponieważ kanalizacja rozbudowywana jest jedynie  
w rejonach podradomskim. Na pozostałych terenach nic się nie dzieje.  
 
Pani Skarbnik – śledzimy wszystkie nabory. Jednak trzeba spełnić pewne kryteria. Kanalizacja 
jest budowana w tych rejonach, ponieważ są tam przepompownie.   
 
Radna Halina Lewandowska – dlatego przydałaby się przepompownia bądź oczyszczalnia 
ścieków. Jeśli byłoby to niemożliwe należałoby wejść w program przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Odnośnie gazu – jest również tylko w niektórych miejscach. Pozostali mieszkańcy są 
odsunięci na dalszy plan.      
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – przyznaję rację Pani Radnej, że trzeba działać. Jednak sami 
mieszkańcy muszą chcieć.  
 
Radna Halina Lewandowska – rozumiem, ale z czasem myślenie będzie inne. Należy o tym 
myśleć przyszłościowo. 
 
Więcej pytań i uwag nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu przewozów w publicznym 
transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Zakrzew oraz Regulaminu Karty 
Gminnej i Karty Publicznej Komunikacji Zakrzew. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak przedstawiła radnym projekt uchwały. W wyniku 
prowadzonych rozmów na komisjach zostały wprowadzone zmiany do regulaminu przewozów 
- § 3 ust. 3 i ust. 12 oraz regulaminu karty - § 2 ust. 2. W związku z realizacją przez Gminę 
Zakrzew zadania o charakterze użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego istnieje konieczność uchwalenia regulaminu przewozu osób w publicznym 
transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Zakrzew. Regulamin przewozu  
w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Zakrzew oraz Regulamin 
Karty Gminnej i Karty Publicznej Komunikacji Zakrzew określają przepisy porządkowe,  
co pozwoli w sposób rzetelny realizować niniejsze zadanie.  
W regulaminie zawarte są: 
- zasady korzystania z pojazdu  
- zasady przewozu bagażu, 
- zasady kontroli i opłat dodatkowych,  
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- zasady płatności realizowane tylko w formie bezgotówkowej oraz regulamin karty gminnej 
dla mieszkańca oraz karty publicznej komunikacji Zakrzew. 
 
Radna Halina Lewandowska – zasugerowała - usunięcie § 5 ust. 12, ponieważ jest tożsamy z § 
5 ust. 10, § 1 ust. 2 wykreślić okresowych.  
 
Radny Grzegorz Mastalerz – we wniosku o wydanie karty gminnej w rodzaju uprawnienia  
do przejazdów bezpłatnych zamiast „działacz opozycji antykomunistycznej oraz osoby 
ratyfikowane z powodów politycznych” powinno być „działacz opozycji antykomunistycznej 
oraz osoby represjonowane z powodów politycznych”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmiany w regulaminie.  
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z naniesionymi poprawkami. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie, w drodze darowizny,  
na własność Gminy Zakrzew, prawa własności nieruchomości położonej w obrębie 
Zakrzewska Wola, gm. Zakrzew, stanowiącej własność Skarbu Państwa reprezentowanego 
przez Starostę Radomskiego. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak zapoznała radnych z projektem uchwały. W dniu  
23 sierpnia 2022 roku z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie przedmiotowej nieruchomości, 
tj. działki nr 644 o pow. 0,2900 ha stanowiącej drogę, będącej we własności Skarbu Państwa 
Wójt Gminy Zakrzew wystąpił  z wnioskiem do Starosty Radomskiego o nieodpłatne 
przekazanie na rzecz Gminy Zakrzew ww. działki. Nieruchomość objęta wnioskiem już od lat 
60-tych była we władaniu Gminy Zakrzew, gdyż stanowiła wewnętrzną drogę gminną  
z utwardzoną nawierzchnią uzupełniającą sieć dróg lokalnych. Pismem z dnia 23 czerwca 2023 
roku, Starosta Radomski zwrócił się do Wójta Gminy Zakrzew z prośba o podjęcie stosownej 
uchwały celem dalszych czynności. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 13 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu -    
 
Ad. 12. Wolne wnioski. 
Pani Skarbnik odniosła się do pytania Komisji Rolnej w sprawie wiercenia studni głębinowej  
w Jaszowicach. Studnia wywiercona jest do głębokości 99 metrów. Prace zostały wykonane 
zgodnie z planem. W środę i czwartek odbędzie się pompowanie wody. Jeśli wszystko się uda 
to przystąpią do drugiego odwiertu. 
 
Więcej wniosków nie było.  
 
Ad. 13. Zamknięcie obrad LVII sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk w związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 
13.35 zamknął LVII sesję Rady Gminy. 
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   Protokolant:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marta Podgórska                                                                    Janusz Stawczyk 


